
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Zápis 
 

OPONENTURY ČPTM 

 Českého atletického svazu 

dne 10. 11. 2021 

 

Krajský atletický svaz Olomouc 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zápis 

ze zasedání OPONENTURY ČPTM ČAS konaného dne 10. 11. 2021 v Olomouci 

 

 

Přítomni: T. Purman, D. Dočkal, Z. Rakowski, R. Novotný, V. Klvaňa, D. Ovečka, D. Uhlíř, 

J. Hynková, M. Sadil 

 

Jednání řídil:  Z. Rakowski  

 

Program: 

1. Úvod: Přivítání zúčastněných a obecný úvod 

2. Hodnocení činnosti sportovních středisek (SpS) za roční tréninkový cyklus (RTC) 2020/21  

3. Hodnocení činnosti ze strany SG 

4. Hodnocení SCM KAS 

5. Návrh na zařazení jednotlivců do SCM a VSCM 

6. Hodnocení koordinace činnosti v kraji: hodnocení jednotlivých článků ČPTM ze strany 

KAS 

7. Hodnocení projektu T SCM  

8. Závěr: Poděkování a zakončení zasedání 

 

Úvod 

1. Přivítání zúčastněných a obecný úvod 

/ Z. Rakowski / 

 

Hodnocení: 

 

2. Hodnocení činnosti sportovních středisek (SpS) za roční tréninkový cyklus (RTC) 

2020/2021. 

/Z. Rakowski, T. Purman, D. Dočkal, D. Uhlíř, D. Ovečka, M. Sadil, V. Klvaňa, J. Hynková/ 

 

 

VT SCM Z. Rakowski obecně zhodnotil fungování všech SpS v Olomouckém kraji. Konstatoval 

bezproblémové fungování všech SpS. Poděkoval za výbornou práci, kterou dělají pro atletiku, Krajský 

atletický svaz Olomouc a Český atletický svaz. K předloženým hodnocení SpS nemá žádné 

připomínky či komentáře. Předal slovo jednotlivým vedoucím SPS k hodnocení činnosti v jejich 

oddílech. 

T. Purman přivítal všechny zúčastněné a požádal všechny vedoucí trenéry SpS i o krátké shrnutí 

problematiky fungování v jednotlivých klubech a oddílech z hlediska atletické infrastruktury 

v jednotlivých městech, tréninkové činnosti při omezeních proti šíření koronaviru atp. 

 

Předseda KAS Olomouc D. Dočkal také přivítal všechny přítomné a konstatoval fyzické předání 

Hodnocení činnosti SpS T. Purmanovi. 

 

 Atletický klub Olomouc, z. s. 

 

VT SpS AK Olomouc David Uhlíř připomněl probíhající rekonstrukci atletického tunelu a 

dalších částí stadionu v souvislosti s pořádáním Her X. letní olympiády dětí a mládeže, které by se 

v Olomouci měly uskutečnit na konci června 2022. Dále konstatoval vynikající spolupráci se 

Statutárním městem Olomouc, s Univerzitou Palackého v Olomouci a Krajským atletickým svazem 

Olomouc. V hodnocení činnosti SpS došlo ke snížení počtu aktivních závodníků v kategorii mladšího 



žactva, což může mít samozřejmě souvislost s koronavirovou krizí. Z hlediska počtu evidovaných 

členů však je na tom klub podobně jako v předchozích letech. Tréninková činnost v nouzovém stavu 

probíhala asi jako jinde po ČR distanční formou, domácími výzvami, individuálními tréninky podle 

tréninkových plánů či podle metodických videí, po malých skupinkách mimo stadion či omezeně na 

stadionu vždy v souladu s vládními nařízeními. Bohužel již však vše trvalo neúměrně dlouho a 

individuální trénink velká většina, zejména mladší dětí, už neabsolvovala.  Poukázal dále na příznivý 

trend zapojení odchovanců jako trenérů/asistentů trenéra v tréninkových skupinách. Také kladně 

hodnotí rozvoj „farmy“ klubu ve Velkém Týnci, kde má Olomouc již více tréninkových skupin 

přípravek. 

 

 Atletický klub Prostějov, z. s. 

 

VT SpS AK Prostějov D. Ovečka poděkoval za bezvadnou spolupráci v rámci Krajského 

atletického svazu Olomouc. Atletická sezóna v letošním roce proběhla z pohledu AK Prostějov 

úspěšně i přes pandemii koronaviru. Podtrhnul spolupráci se sportovní školou ZŠ Jana Železného 

Prostějov, kde má SpS sportovní třídy a kde působí D. Ovečka také jako ředitel školy. Zdůraznil 

striktní dodržování pravidel a omezení činnosti a volnočasových aktivit v souvislosti s pandemií. 

Z tohoto důvodu se projevila krize s velkou fluktuací dětí v přípravkách. Členové SpS AK Prostějov se 

zvládli zúčastnit všech pořádaných soutěží jednotlivců a družstev. Neměli problémy s plněním 

stanovených počtů závodů – jakmile to šlo, pořádali alespoň oddílové závody. Avšak konstatoval 

chybějící školní závody pro možné získávání nových talentů do klubu z okolních škol. Dále podal 

informaci o stavu plánované výstavby atletického tunelu při ZŠ Jana Železného – projekt je hotov, 

pracují na zisku financí z dotace NSA. Zdůraznil, že chybí regulérní sportoviště v délce dráhy 400m. 

Nejlepší atleti pak odchází mimo Prostějov. Z hlediska pořadatelství jsou omezeni dostupností 

vybavení – doskočiště na skok o tyči, vrhačská klec, vodní příkop atd.  

 

 Atletický klub Šternberk, z. s. 

 

VT SpS AK Šternberk M. Mondeková byla z oponentur omluvena z důvodu nemoci. 

Zhodnocení provedl v zastoupení M. Sadil, který zhodnotil činnost SPS v roce 2021 jako úspěšnou 

vhledem k lepšícím se podmínkám. Ve Šternberku slavnostně otevřeli v roce 2021 nový atletický 

stadion. Dále chystají navazující projekty na výstavbu zázemí, tribun, tunelu. S vylepšenými 

podmínkami samozřejmě souvisí větší zájem o atletiku z řad veřejnosti a pomalu se dostávají na 

hranici kapacit. V hodnoceném RTC byl dále klub zapojen v projektech ČAS – APR, Zdravá strava. 

 

Na nově otevřeném stadionu již uspořádali první závody. AK Šternberk je dále garantem 

Běžeckého poháru dětí a mládeže Olomouckého kraje, který i přes značná omezení opět proběhl 

úspěšně, byť v omezeném rozsahu počtu zařazených závodů.  

 

 Sportovní klub Přerov 1908, z. s. 

 

VT SpS SK Přerov 1908 Václav Klvaňa hovořil také jako ostatní VT o průběhu tréninkové 

činnosti v průběhu nouzového stavu na jaře. Trénink probíhal obdobně jako v ostatních klubech 

v Olomouckém kraji distanční formou, domácími výzvami, individuálními tréninky či po malých 

skupinkách vždy v souladu s nařízeními. 

 

Dále také připomněl další omezení v tréninkové a pořadatelské činnosti v souvislosti 

s dokončující se rekonstrukcí stadionu v průběhu roku 2021; rozšíření na 8 drah na ovále i rovince, 

rozšíření sektorů, vybudování nového vrhačského sektoru mimo hlavní plochu a také vytvoření 

nakloněné tréninkové rovinky v délce 70 m. V této souvislosti samozřejmě SK Přerov byl méně 

aktivní v pořadatelské činnosti než v předchozích letech. Na podzim však již uspořádali na nově 

zrekonstruovaném stadionu několik závodů. SK Přerov bude v roce 2023 slavit 100 let organizované 



atletiky. V. Klvaňa také informoval o žádosti na pořádání MČR ve vícebojích 2023. 

 

 TJ Šumperk, z .s. 

 

VT SpS TJ Šumperk T. Vykydal byl z oponentur omluven. Zhodnocení činnosti provedla 

v zastoupení J. Hynková. Konstatovala, že i přes omezení sportovní činnosti vzhledem k pandemii 

pokračovala činnost SpS podle plánu a bez větších problémů. Dokonce více praktikovali 

individuálnější přístup k tréninku a i někteří atleti měli více času na trénink, dokázali si najít více času 

po online výuce atp. Z hlediska výkonnosti se to výrazně projevilo. 

 

TJ Šumperk nemá připomínek k hodnocení SpS. Udržují si v průběhu posledních let podobnou 

úroveň při hodnocení SpS i z hlediska členské základny, pořadatelství atd. V SpS dosáhli maximální 

kapacit a více dětí v přípravkách či mladším žactvu by už ani nezvládli zejména z prostorových 

důvodů v zimních měsících. 

 

3. Hodnocení činnosti ze strany SG 

/ D. Ovečka/ 

 

VT SG M. Esterka byl z oponentur omluven. Zhodnocení činnosti provedl v zastoupení D. 

Ovečka. Sportovní gymnázium Jiřího Wolkera Prostějov není primárně zaměřeno na atletiku. Atletika 

je zde jako okrajový sport a tréninková činnost probíhá pouze částečně a omezeně i vzhledem 

k nedostatečným tréninkový podmínkám; absence stadionu s 400 m dráhou, absence atletické haly či 

tunelu atd. Někteří sportovci ze sportovního gymnázia, ve kterých viděli v Prostějově potenciál, přešli 

na SG do Ostravy za lepšími podmínkami. VT SCM Z. Rakowski konstatoval nevhodné umístění SG 

do Prostějov oproti umístění do krajského města Olomouce. 

 

4. Hodnocení SCM KAS 

/ Z. Rakowski, T. Purman / 

 

VT SCM OK Zdeněk Rakowski informoval o činnosti SCM OK. Jarní soustředění bylo 

z důvodu pandemie přeloženo na říjen 2021 a uskutečnilo se v Karlově pod Pradědem. Na konci 

listopadu 2021 je naplánován Testovací sraz SCM v Ostravě. Členové SCM OK získali v roce 2021 22 

medailí na MČR. VT Rakowski poděkoval za zaslání vyplněných Návrhů na zařazení členů SCM. 

Vedoucí trenér SCM pracoval v roce 2021 také jako reprezentační trenér štafety juniorek 4x100m. 

T. Purman poděkoval za vynikající práci vedoucímu trenérovi SCM Olomouckého kraje.  

 

5. Návrh na zařazení jednotlivců do SCM 

/ Z. Rakowski / 

 

Na rok 2022 je navrženo pro zařazení 23 atletů. 

 

6. Hodnocení koordinace činnosti v kraji: hodnocení jednotlivých článků ČPTM ze strany 

KAS 

 

/ D. Dočkal / 

 

Předseda KAS Olomouc D. Dočkal zhodnotil činnost všech SpS v Olomouckém kraji jako 

úspěšnou. Potvrdil kapacitní možnosti jednotlivých klubů a zejména nedostatečné prostorové 

podmínky. Dále potvrdil absenci odpovídajícího Sportovního gymnázia, nejlépe v krajském městě 

Olomouci. 

 

 



7. Hodnocení projektu Trenéři SCM 

 

Přítomní trenéři SCM: P. Vrzala, T. Vykydal, K. Úlehlová, P. Kolomazník, J. Novotný, 

R. Novotný 

 

Oponentury trenérů T SCM a hodnocení projektu Trenér SCM proběhlo ve stejný den jako oponentury 

ČPTM v podvečerních hodinách. VT SCM Z. Rakowski poděkoval všem zapojeným trenérům za 

vynikající práci a úspěchy v RTC 2020/2021. Dále položil trenérům k hodnocení následující otázky: 

 

1. Jak hodnotíte atletickou sezónu z pohledu výkonnosti vašich svěřenců, které jste si zapsali na konci 

loňského roku, když jste se hlásili do projektu T-SCM? 

 

2. Jaké máte myšlenky a nápady pro zlepšení atletických závodů? 

 

3. Myslíte si, že by se mělo na MČR v žákovské nebo dorostenecké kategorii závodit po ročnících? 

 

4. Vaše návrhy na vylepšení projektu T-SCM? 

 

P. Vrzala (AK Olomouc) – hodnotí sezónu svých svěřenců jako úspěšnou. Navrhuje přesunutí MČR 

žáků na jarní termín z důvodu horší docházky na tréninky zejména mladších atletů během letních 

prázdnin. Dále se P. Vrzala přiklání k rozdělení MČR žáků na ročníky. U dorostu by zachoval stávající 

model dvou ročníků v kategorii. P. Vrzala navrhuje také rozdělení soutěží družstev MMAS „Gigant“ 

na dorostence a juniory zvlášť. Projekt T-SCM by rozhodně zachoval. 

 

R. Novotný (AK Olomouc) – hodnotí sezónu svých svěřenců jako veleúspěšnou. Výkonnostně horší 

svěřenci však doplatili na omezení tréninkové činnosti na stadionu a ve skupině. Také se na horší 

výkonnosti některých atletů jeho skupiny podílelo zaměření trenéra na lídry skupiny a účast trenéra na 

zahraničích VT. R. Novotný kladně hodnotí projekt T-SCM a děkuje za zařazení do projektu. 

Navrhuje zachovat rozsah projektu a poukazuje na zohlednění výše inflace při stanovení odměny pro 

zařazené trenéry do projektu na příští rok. R. Novotný by nerozděloval MČR po ročnících. 

 

K. Úlehlová (SK Hranice) – hodnotí sezónu jako částečně úspěšnou. Poukazuje na problém 

konzumace antikoncepce a možného souvisejícího zhoršení výkonnosti u atletek. Klára navrhuje na 

MKÚ družstev mladšího žactva prodloužit trať u dívek z 600 metrů na 800 metrů. 

 

J. Novotný (AK Olomouc) – hodnotí sezónu jeho svěřenců jako neúspěšnou. Bohužel jeho skupinu 

provázela častá zranění. Jirka navrhuje více společných soustředění SCM kraje. Kladně hodnotí 

projekt T-SCM. Dále by byl také pro rozdělení MČR žactva po ročnících. 

 

T. Vykydal (TJ Šumperk) – trenéři TSCM L. Vykydalová a K. Vykydal byli z jednání omluveni. 

Zhodnocení za ně provedl v zastoupení T. Vykydal (předseda klubu TJ Šumperk). Sezóna atletů TJ 

Šumperk byla úspěšná. T. Vykydal kladně hodnotí společná soustředění SCM kraje a také projekt T-

SCM. Navrhuje zachovat současný model MČR. 

 

P. Kolomazník (SK Přerov) – trenérka TSCM I. Kolomazníková byla z jednání omluvena. 

Hodnocení za ni a za svou skupinu provedl P. Kolomazník. Sezóna byla úspěšná, byť byli omezeni při 

tréninkové činnost rekonstrukcí stadionu v Přerově. Pavel poukazuje na dodržování dostatečného 

počtu rozhodčích při závodech u dlouhých hodů, nejlépe dvě separátní skupiny rozhodčích. Aby se 

zbytečně závody neprotahovaly a nečekalo se. Dále také navrhuje, pokud by to bylo možné, přesunutí 

MČR žáků na jarní termín, alespoň v letech, kdy se nekoná LODM. Naopak navrhuje klidně posunout 

MČR juniorů a dorostu až na začátek července. 

 



M. Sadil (AK Šternberk) – trenér TSCM M. Sadil byl z jednání z důvodu hospitalizace omluven. 

 

Závěr: 

 

8.  Závěr a zakončení zasedání. 

/ Z. Rakowski, D. Dočkal/ 

 

Na základě diskusí a hodnocení v rámci oponentur bylo konstatováno, že i přes omezení daná epidemií 

COVID-19, byla znovuzavedená krajská soustředění SCM i plánované testovací srazy hodnoceny jako 

úspěšné i s důrazem na prvek kolektivní motivace krajských talentů, výměnu zkušeností mezi 

trenéry,... Současně bylo konstatováno, že projekt T-SCM je pro trenéry členů SCM v klubech 

nezbytný pro jejich rozvoj a udržení v práci u talentované mládeže, kde se vzhledem k aktivitám u 

přípravek a žactva očekává v budoucnu nárůst členů SCM. 

 

  

 

Zapsal: Robert Novotný 

Ověřili: Drahoslav Dočkal, Zdeněk Rakowski  


